

Berryessa Chinese School

Morrill (408)874-5874

Sierramont (408)679-3326

BCS School Hours Sat. 9AM-1PM

乡通訊 eNewsletter

博愛信箱/P.O. Box 32988, San Jose, CA 95152 • 留言/Voice Mail: 408-5200-BCS • website: www.bcs-usa.org • Email: board@bcs-usa.org

博愛重要事項 /BCS Important Events

日期	事 項	Events	地點/Where
3/4	董事會會議	Board Meeting 9:15 AM	Sierramont Library
3/11	舊生註冊報名表截止日	Returning Student Registration Packages Due Accepting New Sibling Registration	All Campus
3/11	網上新生座談會	Online Open Enrollment Seminar 9:30AM	Online
3/18	新生座談會	In person Open Enrollment Seminar 9:30AM	Morrill MPR
	新生註冊	Open Enrollment	

本期摘要 Summary

- 中文字的起源 Origin of Chinese characters
- 2023-24 舊生註冊通告 Returning student registration
- 2023-24 新生座談會 Open Enrollment Seminar
- 學校通訊 School Announcement
- 全美總會 2023/03/11 線上講座 講題: 肢體反應教學法在二語教學上的應用
- 北加州中文學校聯合會2022-2023年度獎學金
 - **ANCCS Scholarship 2022-2023**
- 北加州中文學校聯合會資訊 ANCCS News

中文字的起源 Origin of Chinese characters

中文的起源自數千年前的古代中國。根據考古學的發現,最早的中國文字可以追溯到公元前14世紀的商朝時期。那時的文字是以象形符號為主,用來記錄日常生活和商業交易的信息。

時移世易,中國的文字逐漸演變和發展。 在西周時期,文字逐漸轉向了更加抽象的 形式,採用了許多象徵性的符號和組合方



式。到了春秋戰國時期,文字的形態變得更加規範和統一,開始出現了類似於今天中文的結構。

到了秦朝時期,中國開始實行了統一文字的政策和統一不同地區使用的文字形式,使中文的發展進入新的階段。漢朝時期,中文出現了許多重要的文化經典,如《論語》、《道德經》等,為中文的發展奠定了基礎。

時移世易,中國語文的形式和結構逐漸成熟和完善,成為了世界上最為複雜和精細的語言之一。

中文及中國文化歷史悠久, 很值得學習和研究。我們期望讓下一代認識中文的博大精深, 博愛中文學校現現正招生, 希望各位家長把握學習中文的機會, 推廣給適齡兒童的朋友們。

歡迎家長使用下面的連接,介紹博愛中文學校給親友。

■ 2023 bcs open enrollment.pdf





中文字的起源 Origin of Chinese characters

The Chinese language originated in ancient China thousands of years ago. According to archaeological discoveries, the earliest Chinese characters can be traced back to the Shang Dynasty in the 14th century BC. The writing at that time was mainly based on pictographic symbols, which were used to record information about daily life and business transactions.

Over time, Chinese characters evolved and developed gradually. During the Western Zhou Dynasty, writing gradually shifted to a more abstract form, employing many symbolic symbols and combinations. During the Spring and Autumn Period and the Warring States Period, the form of characters became more standardized and unified, and a structure similar to today's Chinese began to appear.

During the Qin Dynasty, China began to implement the policy of unifying characters and unifying the forms of characters used in different regions, which brought the development of Chinese into a new stage. During the

Oracle Bone Script 甲骨文



'Large Seal Script' (Shizhoupian) 籀文



Seal Script (Shuowen Jiezi) 篆書



Regular Script 楷書



Han Dynasty, many important cultural classics appeared in Chinese, such as "The Analects of Confucius" and "Tao Te Ching", which laid the foundation for the development of Chinese.

Over time, the form and structure of Chinese matured and improved, becoming one of the most complex and sophisticated languages in the world.

Chinese and Chinese culture have a long history, and there are many places worthy of our study and research. We also hope that the next generation can understand the profoundness of Chinese. BCS is now enrolling students. We hope that parents will seize the opportunity to learn Chinese and promote it to friends of school-age children. Parents are welcome to use the link below to introduce Boai Chinese School to relatives and friends.

2023_bcs_open_enrollment.pdf





2023-24 舊生註冊通告 Returning Student Registration

博愛中文學校(2023-24學年)舊生註冊單已在2月5日星期日以電子郵件發送到各家長的電郵內。若未收到註冊單,請查看是否在垃圾郵件信箱內.家長需自行列印出表格,草簽及簽署全名。註冊單可於 https://www.bcs-usa.org/registration-forms/ 下載。填妥的註冊單及學費支票請交給班級代表。如果有任何問題,歡迎與我們聯絡.registration@bcs-usa.org

BCS 2023-24 Returning Student Registration Packages have been emailed to each student's parent/guardian on Sunday, February 5, 2023. If you have not received it, please check your SPAM or Junk folder. Parents are required to print, initial and sign the language registration form. Registration and other forms may be downloaded from https://www.bcs-usa.org/registration-forms/ Please return the form(s) and a check(s) to your class rep. If you have any questions, contact registration@bcs-usa.org

舊生註冊(<mark>全班)</mark>截止日期(來自班級代表): 3/11/2023 (10:30 AM all campus)前 早鳥報名學費折扣

舊生弟妹優先註冊: 3/11/2023 早鳥報名學費折扣

網上新學年註冊座談會: 3/11/2023 9:30am

新學年註冊座談會: 3/18/2023 9:30am

新生註冊: 3/18/2023

跳級考試報名截止日期: 3/25/2023

新生插班和跳級考試: 4/1/2023

Returning Students CLASS Package Due (from Class Reps): 3/11/2023 (10:30 AM all campus) Early Bird Tuition

Early Registration for siblings of current students: 3/11/2023 Early Bird Tuition

Online Open Enrollment Seminar: 3/11/2023 9:30am

Open Enrollment Seminar: 3/18/2023 9:30am

Open Enrollment: 3/18/2023

Internal Placement Test Application Due: 3/25/2023

Placement Test: 4/1/2023







OPEN ENROLLMENT SEMINAR



博愛中文學校成立於一九八零年,坐落於San Jose Berryessa 校區,為青少年提供在星期六學習中文和中國文化,我們有國語班和粵語班,也有高中學分班。除了語文班外,博愛也設有兒童及成人的文化班。詳情請可參考我們的網站:

Berryessa Chinese School was established in 1980 and is located in the San Jose Berryessa district. It provides kids with learning Chinese and Chinese culture on Saturdays. We have Mandarin and Cantonese classes, as well as high school integrated Chinese classes. In addition to language classes, BCS also has cultural classes for children and adults. For details, please refer to our website:

http://www.bcs-usa.org

2023-24 Open enrollment Seminar

In-Person Seminar

We are holding an in-person seminar on March 18, 2023

@9:30am

LOCATION: Morrill Middle School 1970 Morrill Ave San Jose, CA 95132

Online Seminar

March11, 2023 @9:30am

Scan the QR code below or visit www.bcs-usa.org/reginfo for more info about the seminar

QR Code:









博愛 Yelp BCS Yelp

學校通訊 School Announcement

當車輛駛進學校停車場時:請減速、注意學童和行人。

Attention Drivers: Please slow down when entering the school parking lot. Watch out for children and pedestrians.

巡邏人員 Parent Patrol

以下各班級請每班派兩名巡邏家長,於上午8:45到校園辦公室報到。

HSIC3, MK, C3, M6, C4, CFL7/8

Morrill 文化班: HSIC3、CC, 每班派一名巡邏家長, 於上午11:30到校園辦公室。

Sierramont 文化班:S3, 請派兩名巡邏家長, 於上午11:30到校園辦公室。

班級巡邏時間表請參閱 家長、學生手冊 Parent & Student Handbook (2022-2023)

For the following classes, please have two parents report to the campus office at 8:45 AM for instructions and equipment. **HSIC3**, **MK**, **C3**, **M6**, **C4**, **CFL7**/8

Morrill culture class: please send one parent to the campus office at 11:30 AM **HSIC3**、**CC** Sierramont culture class: please send two parents to the campus office at 11:30 AM **S3**

The patrol schedule is in the 家長、學生手冊 Parent & Student Handbook (2022-2023)

Sierramont 校區 Campus

學生和家長禁止從學校正門出入。

學生和家長必須從外面的門進入教室。如果教室門無法開啟,請耐心等候老師開啟。 學生不得逗留和使用圖書館。

Students and parents are **prohibited** entering or exiting the school's main entrance.

Students and parents must **enter the classroom from the outside**. If the classroom door is locked, please wait until the teacher opens the door.

Students are **NOT allowed** to stay and use the library.





教室指南 Classroom Guidelines

學校建議在室內戴上口罩。

請在教室外吃喝。

請保持教室清潔。

請勿進入和停留在非許可使用的教室內。

請勿在教室內觸摸或使用任何日校(非博愛中文學校)的物品(例如:洗手液)

請於使用課室前為課室拍照,下課後請把教室還原照片中的狀况。目的是確保日校安心借出課室,保持良好租賃關係。

在下課後,教室值日家長須填妥課室記錄紙,交回辦公室。

School strongly recommends wearing a mask inside the classroom.

Please eat and drink OUTSIDE the classroom.

Please keep the classroom CLEAN.

DO NOT enter and remain in empty classrooms.

DO NOT touch or use any day school items in the classroom (e.g. hand sanitizer), use BCS supplies. Please take a photo of the classroom before class. At the end of the class, **RESTORE** the classroom to the condition as in the photo. BCS wants to maintain a good relationship with the day school. After class, the Room Parent must complete and submit the Classroom Checklist to the campus office.

<u>博愛中文學校誠徵文化班老師 Cultural Teachers Wanted</u>

博愛中文學校現在誠徵文化班的國畫和圍棋老師。 有興趣者請下載下列的申請表格, 填妥後連同履歷寄到 principal@bcs-usa.org.

Berryessa Chinese School is now looking for Chinese painting and Go teachers for cultural classes. If you are interested, please download the application form from the link below, please it out and send it to principal@bcs-usa.org with your resume.



fill

博愛老師申請表格 BCS Teacher application form





全美總會 2023/03/11 線上講座 - 講題: 肢體反應教學法在二語教學上的應用

全美中文學校聯合總會

National Council Of Associations Of Chinese Language Schools www.ncacls.net



主講人: 林郁翠 老師

講師簡介:

N C A C L

- 英國愛丁堡大學碩士
- 現任CUNY 紐約市立大學講師
- 現任紐澤西州愛迪生中文學校校長
- 曾任紐澤西州SPRING MONTESSORI ACADEMY 中文沉浸學校DIRECTOR



林郁翠老師

講座內容:

- 肢體反應教學法在二語教學上的應用
- 漢語語音教學的教與學 (特別邀請台師大洪嘉馡教授前來與大家互動)
- 時間: 3/11/2023 (星期六)
- 美東時間晚上七點半至十點; 美中六點半至九點; 美西四點半至七點; 夏威夷下午二點半至五點;
- 臺灣時間 3/12/2023 (星期日)早上八點半至十一點
- 登記截止日期3月9日。 線上講座方式將透過網路 ZOOM進行,會議連結會在演講前一天送出。



洪嘉馡教授

《點擊這連結報名登記》

全美中文學校聯合總會WWW.NCACLS.NET

登記截止日期 3 月 9 日。線上講座方式將透過網路 Zoom 進行,會議連結會在演講前一天送出。

- *講座參加連結 將於講座登記截止後寄出。如果您登記後 沒有收到登記通知,代表您登記的郵件地址有誤 (不能有空白在其中)。請確認郵件地址是否正確,否則您將無法收到講座通知。
- *如果 email 無誤,請檢查講座參加連結通知 是否有跑到 "spam"或" promotion"的 folder.





<u>博愛 Yelp</u> BCS Yelp

北加州中文學校聯合會2022-2023年度獎學金 ANCCS Scholarship 2022-2023

北加州中文學校聯合會為對會員學校就讀六年以上,勤學有恆,成績優良,並對中文學校各項課外活動的參與有卓越表現之在校高年級學生,頒發「北加州中文學校聯合會」獎學金予以表揚,以資鼓勵,並藉以提高海外華裔青年對中華語文與文化之瞭解及興趣。

申請資格:

- (一) 目前(2022-2023 學年度) 就讀於本聯合會會員學校。
- (二)已就讀海外中文學校滿六年以上。
- (三)目前 (2022-2023 學年度) 就讀於所在地公私立高中十二年級(審核委員會將優先考慮)或十一年級。
- (四)未曾領取過聯合會獎學金。

申請截止日期:請於4月30日前寄出(以郵戳為憑)

申請書的鏈接: 規章與申請表



In order to reward senior students who have studied in member schools for more than six years, have been diligent in their studies, have excellent grades, have participated in various extracurricular activities in Chinese schools and have outstanding performance, the "ANCCS" scholarship will be awarded to commend them, to encourage and enhance overseas Chinese youth's understanding and interest in Chinese language and culture.

Twelfth or eleventh graders, please apply as soon as possible.

Application Deadline: Please mail before April 30 (with postmark as proof)

Link to application form: Regulations and Application Form







March 1, 2023 第45屆雙週刊第十三期

聯合會近期重要活動		
日期	事項	
3/26	學術比賽 (實體舉辦)	
4/30	2022-2023學年度獎學金申請截止	





如有任何問題或建議,讓博愛中文學校可以得到改善,請電郵至各部門的主管,謝謝大家!

If you have any questions or suggestions for improvement concerning BCS, please feel free to reach out to our leadership listed below.



Department	Email	
BCS Board	board@bcs-usa.org	
Secretary	secretary@bcs-usa.org	
Admin / Operations	vp-admin@bcs-usa.org	
IT / Website Support	it@bcs-usa.org	
Registration	registration@bcs-usa.org	
Curriculum	vp-curriculum@bcs-usa.org	
Mandarin	mandarin@bcs-usa.org	
Cantonese	cantonese@bcs-usa.org	
CFL	cfl@bcs-usa.org	
HSIC	hsic@bcs-usa.org	
Academic Competition	ac@bcs-usa.org	
Editor	editor@bcs-usa.org	



